

Thinking the Future
Zukunft denken



Gender Consulting

für Forschungsanträge und -projekte

for research proposals and projects



Gender and
Diversity
Management

RWTHAACHEN
UNIVERSITY

Chancengleichheit in der Wissenschaft

Die Gleichstellung von Männern und Frauen in der Wissenschaft hat sowohl in den Förderformaten der DFG als auch in der Forschungspolitik des Bundes und der Länder sowie in der EU-Forschungspolitik Priorität. Die RWTH hat daher das **Beratungs- und Serviceangebot Gender Consulting** geschaffen, das Antragstellenden und Geförderten **umfassende Unterstützung** gewährt.



Unser Angebot

- Aktuelle Informationen zu Gender und Diversity sowie zur Vereinbarkeit von Familie und wissenschaftlicher Tätigkeit an der RWTH
- Entwicklung von Zielzahlen nach dem Kaskadenmodell
- Konzeption projektspezifischer Chancengleichheitsmaßnahmen
- Entwurf hochschulübergreifender Maßnahmen in Kooperation mit Verantwortlichen an Partnerhochschulen
- Vorbereitung und Begleitung von Begehungen
- Beratung und Unterstützung bei der Umsetzung der Chancengleichheitsmaßnahmen nach Bewilligung des Einrichtungs- bzw. des Fortsetzungsantrags

Im Kontext des Gender Consultings kooperiert das IGaD eng mit der Abteilung Drittmittelmanagement und der Abteilung Karriereentwicklung der RWTH sowie mit dem Familienservice des Gleichstellungsbüros.

Die RWTH ist Mitglied im bundesweiten Netzwerk „GenderConsulting in Forschungsverbänden“.

Equal Opportunities in Science and Research

Establishing equal opportunities in science and research is a priority both in the DFG's funding formats and in federal, state and EU research policy. To this aim, RWTH Aachen University has created the **Gender Consulting service**, which provides **comprehensive support** to applicants and funding recipients.



Our Service

- Provide current information on gender and diversity as well as on the compatibility of family and scientific work at RWTH
- Define target figures according to the cascade model
- Conceptualise project-specific equal opportunity measures
- Draft inter-university measures in cooperation with those responsible at partner universities
- Prepare and accompany on-site reviews
- Advise and support the implementation of equal opportunity measures according to the grant approval of (renewal) proposals

In the context of gender consulting, the IGaD cooperates closely with the divisions Management of Third Party Funds and Career Development of RWTH, as well as with the Family Services Center of the Equal Opportunities Office. RWTH is a member of the Germany-wide network "GenderConsulting in Research Associations".

Kontakt

Dr. Daniela Wilmes

Gender Consulting für Forschungsanträge und
-projekte | Gender Consulting for research proposals
and projects

Rektoratsstabsstelle | Rectorate Staff Unit
Integration Team – Human Resources,
Gender and Diversity Management (IGaD)
Templergraben 55
52056 Aachen

Tel.: +49 241 80-90635

Fax: +49 241 80-690627

daniela.wilmes@igad.rwth-aachen.de

Besuchsadresse | Visiting address

Kackertstr. 7
52072 Aachen
Raum B 122

Weitere Informationen finden Sie unter

Further information see

www.igad.rwth-aachen.de

Impressum

Herausgegeben von der Rektoratsstabsstelle
Integration Team - Human Resources,
Gender and Diversity Management (IGaD), 2020